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Typ av möte: Brottsförebyggande rådet (BRÅ) 

Mötesdatum: 2020-09-16 kl. 16.30 -18.00 

Närvarande: Gunilla Grudevall-Steen (L) ordförande, Helena Edberg (KD) 1:e vice 
ordförande, Kristina Granlund (NL), Réka Tolnai (C), Lisskulla Zayane 
(MP), Andreas Brännström (M) 
 
Mats Bohman – Trafik- och fastighetsdirektör 
Jan Landström – Säkerhetssamordnare  
Sofie Ordell – Kommunpolis 
Anders Fredriksson – Enhetschef Juridik- och kanslienheten. 
Elin Sylvan – Kvalitetsutvecklare Socialtjänsten  
Terese Kalinski - Säkerhetschef 
Josefine Bergström – Sekreterare  
 

1. Mötets öppnande 
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen öppnade mötet.   
 
2. Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes. 
 
3. Rapport från sommaren 
Gunilla Grudevall-Steen informerade om att det totalt varit en lugn sommar. På grund av 
pandemin så skulle många stanna kvar i kommunen under sommaren och man befarade att 
detta kunde leda till mer oroligheter än en vanligt. I och med det såg kommunen till att 
förstärka antalet bidragen till föreningar som i och med det kunde erbjuda barn och 
ungdomar flera aktiviteter. Detta gav resultat och blev en bidragande orsak till den lugna 
sommaren. Trygghetsvärdarna, Ungdomsteamet och polisen delar samma bild.  
 
4. Stockholmsenkäten – Presentation och diskussion 
Stockholmsenkäten är en enkätundersökning om ungdomars levnadsvanor som genomförs 
i Stockholms län vartannat år i årskurs 9 och årskurs 2 på gymnasiet. I Nackas skolor har 
2454 elever svarat på enkäten år 2020. En muntlig redogörelse för resultatet presenterades 
av Elin Sylvan för BRÅ vid sammanträdet.  
 
Frågorna i enkäten handlade bland annat om: 
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• Brott och utsatthet för brott 
• Tobak, alkohol droger och spel 
• Psykisk hälsa 
• Skola, fritid och föräldrar 

 
Utmaningar som lyftes fram ur Nackas resultat under dragningen var:  
 

• Andelen som snusar ökar markant i gymnasiet och Nackas siffror är högre än 
länssnittet.  

• Andelen som har testat narkotika ökar främst bland pojkar i gymnasiet. 
Gymnasielever från Nacka har en högre andel som testat narkotika än unga i länet i 
snitt. Andelen som regelbundet använder narkotika har dock inte förändrats lika 
mycket över tid. Tillgången till narkotika är särskilt stor i kommunen men även i 
länet i stort.  

• Självkänsla och psykisk hälsa bland flickor försämras över tid, men Nackas 
ungdomar är generellt något mer psykiskt välmående än länets ungdomar i snitt. 

• Unga dricker och röker mer i Nacka än i länet - men både alkoholkonsumtion och 
rökning minskar över tid.  

• Snatteri och att använda falsk eller annans legitimation är brottstyper där Nacka 
sticker ut negativt främst i gymnasiet. 

 
Statistiksammanställningen över Stockholmsenkäten samt själva enkäten finns bilagda 
minnesanteckningarna (bilaga 1 och bilaga 2). 
 
Svarstillägg av Elin Sylvan efter sammanträdet: 

• Indexen om risk och skyddsfaktorer är baserade på frågorna 66 och 67.  
• Frågorna om brott avser det senaste året. Frågan om att ha åkt fast för polisen är däremot bara 

”någon gång”.  
• Angående tobaksfrågan så står det ingenstans att det skulle handla om att frågan enbart har 

ställts de under 18 år. 
 
Frågor och diskussion 
På hur hög sanningsgraden kan vara gällande svaren i enkäten så svarade Jan Landström att 
självdeklarerade undersökningar ger en högre sanningsgrad när det rör sig om frågor kring 
mindre brott och lägre kring tyngre brott.  
 
På frågan om Elin får veta hur rektorerna följer upp efter att de tagit del av hennes 
redovisning av resultatet så svarar hon att det beror på hur mycket tid hon har till varje 
skola och också på hur skolledningen prioriterar frågan. Kanske kan de lokala 
brottsförebyggande råden vara en lämplig plats att prata om hur man följer upp och 
gemensamt kan arbeta med resultaten av enkäten. 
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Angående den ökade psykiska ohälsan bland ungdomar så diskuterades det och 
konstaterades att skolor, vuxenvärlden samt alla nämnder har ett stort ansvar i frågan. För 
att man ska kunna följas upp på ett systematiskt sätt så krävs det att man arbetar mot tydliga 
mål och har man förslag på mål så går det bra att meddela dem till Utbildningsnämnden.  
 
Mats Bohman tackade Elin Sylvan för ett bra underlag och om någon har fler frågor eller 
kommentarer så kan de skickas till honom.  
 
5. Information från polisen – Grov brottslighet  
Sofie Ordell informerade om att man ser en ökning av skjutningar i Sverige men region 
Stockholm sticker ut negativt. Polisen kan inte säga att det bara förekommer grova brott i 
ett område i Nacka utan vapen påträffas i flera områden.  
Vapenbrottsstatistik över Nacka kommun från 2018 - 2020 finns bifogat 
minnesanteckningarna (bilaga 3, bilaga 4 och bilaga 5).   
 
Knivskärningen och skjutningen i Fisksätra handläggs nu av enheten för grova brott. 
Polisen har en fortsatt ökad närvaro i Fisksätra.  
 
På frågan om hur polisen upplever sin egen trygghet så svarar Sofie att det påverkar oss 
men att dem inte hittills har haft något som varit riktat till dem.  
 
Det är många kriminella som rör sig i skyddsväst. Vilket är problematiskt.   
 
Polisen i Nacka anser att de är för få och begär därför hjälp från region Stockholm för att få 
resursförstärkning, gällande extra närvaro i Fisksätra. Nackapoliserna jobbar främst lokalt 
och förstärkningspersonalen får ta 112-passen.  
 
Polisens nationella månadsuppföljning för januari - juli 2020 finns bifogat 
minnesanteckningarna (bilaga 6) 
 
6. Övriga frågor  
Sofie Ordell informerade kort om rapporten av polisens trygghetsundersökning som gjorde 
i februari tillsammans med kommunen. Det vanligaste problemet, och det som anses som 
mest besvärligt, är nedskräpning. Näst störst problem anses vara mörka områden med dålig 
belysning. 
 
Svaren i trygghetsundersökningen kommer att analyseras och sedan brytas ner till de olika 
områdena i Nacka så att de kan jämföras med varandra samt över tid. Jan Landström 
informerade att rapporten kommer att presenteras på de lokala brottsförebyggande råden. 
BRÅ kommer att få en presentation vid nästkommande sammanträde den 6 okt.  
 
Vid anteckningarna 
Josefine Bergström 


